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ŽIVÝ BETLÉM
Pedagogové a žáci Základní školy Lukov připravili v pátek 19. 12. 2014 pro občany Lukova  
vánočně laděný program – Živý Betlém. Vánoční a novoroční přání k občanům pronesla ředitelka 
školy PaedDr. Jolana Vlková.

VIDEO REPORT můžete sledovat na: www.lukov.cz (Jsem občan - Videogalerie)

OSLAVY VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ V MŠ LUKOV

Fo
to

: M
Š 

Lu
ko

v



3

KRÁTKÉ ZPRÁVY 
Z LUKOVA

DOTACE NA VYBUDOVÁNÍ 
NOVÉ TŘÍDY  
MATEŘSKÉ ŠKOLY
OÚ Lukov podal žádost k získání dota-
ce na rozšíření místní mateřské školy  
o jednu třídu. Jedná se o dotaci ve 
výši až 90 % uznatelných nákladů. 
Žádost byla podána k 20. červenci 
2014. Obec čeká na vyjádření minis-
terstva školství. 

MŠ Lukov má v současné době dvě 
třídy, v každé je 28 dětí. Třída, která 
by měla být zřízena v místech bývalé 
knihovny v budově obecního úřadu, 
bude kapacitně nižší. Třída bude slou-
žit maximálně pro 18 dětí. Ze součas-
ných žádostí o přiijetí do MŠ je patrné, 
že nová třída bude kapacitně naplněna.

KNIHOVNA LUKOV  
V NOVÝCH PROSTORECH
Rekonstrukce dnes již nebytových pro-
storů v budově ZŠ se blíží k cíli. Bude  
zde umístěna nová knihovna. Koncem 
roku 2014 byla položena nová podlaha 
a byly nainstalovány sanitární prvky   
v sociálním zařízení. Původním zá-

měrem bylo použít stávající regály  
na knihy, které jsou staré více jak  
20 let. Nechali jsme zpracovat vizuál-
ní návrh vnitřního vybavení knihovny  
a na základě této vizualizace bylo vypsá-
no výběrové řízení na dodání a montáž 
nového nábytku v knihovně. Předpoklá-
daný termín dodání je plánován na po-
lovinu března. Poté budou přemístěny 
všechny knihy ze současné knihovny do 
nových prostorů. Provoz nové knihovny  
v budově ZŠ by mohl být zahájen nej-
později koncem března 2015.  Podrobné 
informace přineseme v dalším čísle Lu-
kovského zpravodaje.

LUKOVŠTÍ SKAUTI  
NAJDOU ODPOVÍDAJÍCÍ 
ZÁZEMÍ PRO ČINNOST
Obec Lukov poskytla na rok 2015 
Římskokatolické farnosti Lukov ne-
investiční dotaci ve výši 150 tisíc 
korun. Prostředky budou mimo jiné 
poskytnuty na vybudování a dovyba-
vení společenské místnosti a sociálního  
zařízení v přilehlých prostorech far-
ní budovy. Objekt bude využíván 
pro duchovně společenská setkávání. 

Zároveň zde najdou zázemí lukovští 
skauti, kteří doposud sídlili v budově 
hasičské zbrojnice. 

ČERSTVÉ PEČIVO PŘÍMO 
OD VÝROBCE
Pekárna VEKA s.r.o Štípa otevřela na 
přelomu roku 2014/2015 novu prodej-
nu v Lukově. V prostorech o velikos-
ti 25 m² (v domě služeb) můžete na-
koupit asi 120 druhů nejžádanějšího 
pečiva štípské pekárny - od koláčků, 
plundrovaného pečiva, slaných tyčinek, 
přes knedlíky, až po několik druhů vý-
borného chleba. Otevřeno je ve všední  
dny od 5.30 do 17.00 hod., v sobotu  
od 6.00 do 10.00 hod. Čerstvé pečivo  
se naváží dvakrát denně.

„Provozovna v Lukově je jedenáctou  
prodejnou pečiva firmy VEKA, s.r.o.  
ve Zlínském a Olomouckém kraji.  
Za dobu působení pekárny jsme vypo-
zorovali, že na čerstvé pečivo přijíždí  
i mnoho Lukovjanů. Otevření nové pro- 
dejny bylo vstřícným krokem našim 
stálým i novým zákazníkům,“ uvedl 
Petr Fráňa, jednatel firmy VEKA, s.r.o. 

Vážení spoluobčané,

dovolte mi, abych vám všem, nejen za sebe, ale i za celé Zastu-
pitelstvo obce Lukov, popřál do roku 2015 vše nejlepší, spoustu 
zdraví a spokojenosti.

I v letošním roce máme připraveno několik investičních akcí, které 
bychom rádi realizovali. Na únorovém jednání zastupitelstva budeme 
schvalovat konkrétní seznam investic, který bude zařazen do rozpočtu 
Obce Lukov na rok 2015. Tou největší investiční akcí bude zajisté 
oprava křižovatky u Domova pro seniory v Lukově, na kterou bude 
ještě navazovat projekt rekonstrukce celého parku v okolí pizzerie, 
včetně opravy přilehlých chodníků a autobusových zastávek.

Dále chceme dokončit infrastrukturu v průmyslové zóně, opravit  
a prodloužit místní komunikaci Nade Mlýnem, vybudovat parkoviště 
u nákupního střediska atd. Stejně jako v předchozích letech se budeme snažit získat finance formou dotací. Vše se 
však bude odvíjet od typu vypsaných dotačních titulů, které dosud ještě neznáme. Vzhledem k tomu, že z pohledu 
dotací začíná nové plánovací období 2014 – 2020, bude se celý dotační mechanismus rozbíhat pozvolně a první výzvy 
na získání dotací bývají vždy komplikované. Uvidíme, jak se úředníci rozdělující dotační prostředky poučili z před-
chozích let.

Michal Teplý, místostarosta
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USNESENÍ
Z 1. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LUKOV
konaného dne 10. 12. 2014 

Zastupitelstvo obce Lukov, v souladu s ustanovením § 84 zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů:

	 •	7/2014
ZO schvaluje v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. M zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů 
počet členů kontrolního výboru v tomto volebním období na 7 členů.

	 •	8/2014
ZO schvaluje v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. M zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů 
počet členů finančního výboru v tomto volebním období na 3 členy.

	 •	9/2014
ZO schvaluje v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. M zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů 
předsedu kontrolního výboru pana Ing. Ladislava Plška a jako členy kontrolního výboru Mgr. Marie Ponížilová, Antonín 
Jasenský, Ing. Jiří Holík, Pavel Šustr, Ing. Radana Krüsselin a Ing. Pavel Zálešák.

 • 10/2014    
ZO schvaluje v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. M zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů 
předsedu finančního výboru pana Ing. Jiřího Mrůzka a jako členy finančního výboru paní Ing. Vendulu Válkovou a pana 
Ing. Josefa Julinu.

	 • 11/2014   
ZO schvaluje v souladu s ust. § 84 odst. 2 písm. b) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů a v sou-
ladu s ust. § 4 zák. č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, v platném znění schvaluje přebytkový 
rozpočet Obce Lukov s celkovými příjmy 24 376 tis. Kč a výdaji 17 569 tis. Kč. 

	 •	12/2014 
ZO ukládá zastupitelům obce předložit jednotlivé návrhy na investice a opravy v roce 2015 nejpozději do 10. 1. 2015  
a ukládá radě obce zpracovat seznam investic a oprav na rok 2015 do 4. 2. 2015.      

	 •	13/2014
ZO schvaluje neinvestiční dotaci na rok 2015 pro Římskokatolickou farnost Lukov ve výši 150 tis. Kč a neinvestiční do-
tace na rok 2015 pro Sportovní klub Lukov ve výši 120 tis. Kč.

	 •	14/2014   
ZO schvaluje v souladu s ust. § 39 odst. 1 zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů záměr bezúplat-
ného převodu pozemků ve zjednodušené evidenci - původně pozemkový katastr (PK): p.č. 862/1, p.č. 864, p.č. 865,  
p.č. 867, p.č. 874/1, p.č. 882, p.č. 884, p.č. 886, p.č. 888, p.č. 889/1, p.č. 890, p.č. 915/1, p.č. 915/2, p.č. 932, p.č. 937/3 vše 
k.ú. Lukov u Zlína a parcely katastru nemovitostí (KN): p.č. 888/3, p.č. 888/4, p.č. 888/5, p.č. 890/2, p.č. 915/2 a p.č. 920/2 
vše k.ú. Lukov u Zlína.

	 •	15/2014    
ZO deleguje v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. F zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů 
pana Jířího Jangota, jako svého zástupce na jednání valné hromady společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a.s., které se 
uskuteční nejpozději do konce února 2015.

	 •	16/2014
ZO schvaluje v souladu s ustanovením § 72 a § 84 odst. 2 písm. N zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozdějších před- 
pisů a v souladu s ustanovením § 2 odst. 1 nařízení vlády č. 37/2003 Sb., o odměnách za výkon funkce členů zastupitel-
stev, výši měsíční odměny neuvolněným členům Zastupitelstva obce Lukov. Odměna bude poskytována ode dne přijetí 
tohoto usnesení. 



	 •	17/2014
ZO bere na vědomí Zápis č. 209/2014/KŘ z dílčího přezkoumání hospodaření Obce Lukov za rok 2014, vypracovaný dne 
7. 11. 2014 Ing. Danou Vaňkovou, pověřenou úřední osobou Krajského úřadu Zlínského kraje. 

	 •	18/2014  
ZO schvaluje v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. H zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů 
Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2014 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů, která upravuje výši ročního poplatku za sběr a svoz komunálního odpadu.

	 •	19/2014  
ZO schvaluje v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. H zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů 
Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2014 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstra-
nění komunálních odpadů a nakládání se stavebním odpadem na území obce Lukov.

	 •	20/2014  
ZO schvaluje rozpočtové opatření Obce Lukov č. 5/2014 na rok 2014..

	 • 21/2014  
ZO bere na vědomí zřízení kulturní komise, technické komise, sociální komise a komise pro životní prostředí radou obce 
včetně jejich složení.

	 •	22/2014  
ZO souhlasí, jako vlastník nemovitosti na adrese: K Lůčkám 350, Lukov, 763 17 s umístěním sídla Sboru dobrovolných 
hasičů Lukov na dané adrese do spolkového rejstříku od roku 2015.

  	•	23/2014  
ZO schvaluje Plán práce Zastupitelstva obce Lukov na rok 2015, 
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ZPRÁVY Z JEDNÁNÍ RADY OBCE LUKOV   

Rada obce se schází pravidelně každých čtrnáct dnů, vždy ve středu v 15.00 – 19.00 hod. Dle zákona č.128/2000 Sb.,  
o obcích, je jednání rady obce neveřejné. Avšak našim zájmem je informovat obyvatele Lukova o všem podstatném, co 
rada obce projednává. Proto jsem zde vybral nejdůležitější body, které byly řešeny. 

Od posledního vydání Lukovského zpravodaje proběhlo 5 jednání RO (11. 11. 2014, 26. 11. 2014, 2. 12. 2014, 
17. 12. 2014 a 14. 1. 2015).
• RO schvaluje přijetí dotace ze Zlínského kraje ve výši 5.000 Kč pro SDH Lukov a pověřuje starostu obce podpisem   
 smlouvy o poskytnutí dotace. 

• RO schvaluje finanční příspěvek na činnost v roce 2015 pro Českomoravský svaz chovatelů poštovních holubů, základní        
 organizace Lukov.

•  RO schvaluje pana Michala Teplého a paní Miroslavu Holíkovou jako zástupce Obce Lukov ve Školské radě Základní  
 školy Lukov, příspěvkové organizace na období 2014 – 2018.

• RO schvaluje zřízení technické komise, sociální komise, kulturní komise a komise pro životní prostředí.

•  RO schvaluje následující složení jednotlivých komisí: 
 Sociální komise – Stanislava Hudečková – předsedkyně, M. Ponížilová, H. Drábková, J. Gábor a J. Romanová – členové
 Kulturní komise – Miroslava Holíková – předsedkyně, Ing. A. Váňa, K. Perdoch a T. Kulenda – členové
 Technická komise – Rostislav Březík – předseda, Ing. J. Mrůzek, J. Jangot, Z. Tomšů, Ing. J. Skovajsa, T. Březík – členové 
 Komise životního prostředí – Bc. Tomáš Kulenda – předseda, M. Teplý, A. Jasenský a R. Peroutka – členové.

•  RO schvaluje finanční příspěvek na uspořádání vánoční besedy pro Klub důchodců v Lukově v roce 2014.

V Lukově dne 10. 12. 2014
Jiří Jangot - starosta 

Michal Teplý - místostarosta
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•  RO bere na vědomí stížnost majitelů chat v lokalitě „Pod Vršky“ na špatný technický stav polní cesty, která vede  
 k jejich nemovitostem.

•  RO schvaluje nákup ozvučovací aparatury pro potřeby Obce Lukov, za nabídkovou cenu.

• RO schvaluje opravu havarijního rozhlasového kabelového vedení do lokality Paseky, na základě zjištění provedené   
 revizní kontroly.

Pokud bude mít někdo zájem o podrobnější informace, nejen k těmto bodům, velmi rád je zodpovím. 

Michal Teplý, místostarosta
Kontakt: mistostarosta@lukov.cz

Na začátku září roku 2012 jsme slav- 
nostně otevírali „Centrum volnočaso-
vých aktivit v obci Lukov“ a uvedli tě-
locvičnu a venkovní hřiště do běžného 
provozu. Tento projekt byl spolufinanco-
ván ROP SM, kde Obec Lukov získala na 
realizaci tohoto objektu cca 11 mil. Kč. 
Jednalo se o jednu z největších jednorá-
zových investic v historii naší obce. Rád 
bych zde stručně popsal dosavadní fun-
gování tohoto zařízení za uplynulé, více 
jak dvouleté, období.

Tělocvičnu tvoří velký sál o rozměrech  
32×15 m a malý sál se zrcadly o rozmě-
rech 8×8 m. Ve velkém sále je možné 
hrát fotbal, florbal, basketbal, tenis, bad-
minton, volejbal a další. Malý sál je určen 
zejména pro cvičení, jako je zumba, aero-
bic, jóga atd., včetně ping-pongu, kde je  
k dispozici jeden pingpongový stůl. Cena 
za jednu hodinu ve velkém sále byla sta-
novena v pracovní dny na 400 Kč/hod.  
a o víkendech 300 Kč/hod., za využití ma-
lého sálu je stanovena cena 150 Kč/hod. 
Tělocvičnu je možné využívat denně od 
8.00 hod. do 22.00 hod. Venkovní hřiště 

s umělým povrchem je určeno téměř pro 
všechny druhy sportů (fotbal, florbal, bas-
ketbal, volejbal, tenis atd.) a je možné zde 
využít i umělé osvětlení. 

Nejvíce je využíván velký sál tělocvičny, 
který v době od 8.00 hod. do 15.00 hod. 
během pracovního týdne slouží dětem 
Základní školy Lukov a Mateřské školy 
Lukov. Probíhá zde výuka tělesné výcho-
vy, využívá jej také družina, klub mládeže, 
sportovní kroužky – fotbalový, florbalo-
vý, házenkářský, tenisový aj. Odpolední 
hodiny slouží zejména široké veřejnosti 
a jednotlivým spolkům v Lukově. Nej-
častějším sportem je pak florbal, fotbal  
a badminton. V malém sále probíhá pra-
videlné cvičení zumby, aerobiku, jógy 
atd. Venkovní hřiště slouží celoročně 
všem generacím, které chtějí sportovat 
na bezpečném místě. Zejména jej vyu-
žívají děti k odpoledním hrám. Vždy je 
přece lepší, aby zejména mladá genera-
ce trávila volný čas aktivním sportová-
ním a ne u televize či počítače. S tímto 
záměrem jsme celý projekt realizovali, 
abychom nabídli všem občanům Lukova 

V předchozích číslech Lukovského zpra-
vodaje byla několikrát zmíňována připra-
vovaná rekonstrukce křižovatky u domova 
pro seniory. Výběrové řízení vyhrála spo-
lečnost PORR a.s., která nabídla nejnižší 
cenu – 3,8 mil Kč. Již koncem roku 2014 
byla zahájena realizace tohoto projektu vý-
stavbou kanalizace podél fotbalového hřiš- 
tě. Kvůli nastupujícímu zimnímu počasí 
byly práce přerušeny a budou navazovat  
v roce 2015. Původní plán počítal s tím, že 

další možnosti sportovního vyžití, a aby 
za tímto aktivním odpočinkem nemuseli 
jezdit do jiných měst či obcí.

Aktivity (kroužky, výuka) spojené se 
základní školou nebo mateřskou školou 
jsou zdarma a za pronájem se nic nepla-
tí. Zpoplatněny jsou zejména odpolední 
hodiny pro soukromé aktivity. Podrobný 
rozpis volných a obsazených hodin na-
jdete na www.lukov.cz v odkazu „Tělo-
cvična CVA“. 

Za celou dobu od otevření (září 2012) 
až do 31. 12. 2014 činí příjmy ze všech 
sportovišť 377 tis. Kč. Výdaje na energie 
za stejné období, tedy od září 2014 do  
31. 12. 2014 jsou ve výši 297 tis. Kč. Bu-
dova je velmi dobře energeticky konstruo-
vána, proto roční náklady na energie jsou 
méně jak 130 tis. Kč. 

Celý tento objekt nabízí širokou škálu ak-
tivního využití pro všechny generace. 

Michal Teplý, místostarosta

se bude pokračovat v tomto projektu ihned 
v jarním období. Avšak Ředitelství silnic 
Zlínského kraje získalo ještě mimořádné 
dotace na opravu mostů, a proto v jarním 
období začnou opravovat hned dva mosty 
ve Fryštáku. Bude se jednat o rekonstrukci 
mostu na Fryštácké přehradě (číslo mostu 
490/011) a mostu ve Fryštáku, za křižovat-
kou na Lukov (číslo mostu 490/010). Dále 
bude také probíhat oprava průtahu celým 
Fryštákem. Tyto práce začnou od 1. 4. 2015  

a měly by být dokončeny do 30. 6. 2015. 
Po tuto dobu bude veškerá doprava na 
Zlín přesměrována z Fryštáku přes Lukov. 
Aby nedocházelo k výraznému zdržování 
dopravy v Lukově, budeme pokračovat  
v opravě křižovatky u domova pro se-
niory až od 1. 7. 2015. Další podrob-
né informace o tomto projektu najdete  
v dalším čísle Lukovského zpravodaje.

Michal Teplý, místostarosta

KŘIŽOVATKA U DOMOVA PRO SENIORY
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TŘÍKRÁLOVÁ
CHARITATIVNÍ SBÍRKA V LUKOVĚ

V sobotu 3. ledna 2015 proběhla v naší 
obci charitativní Tříkrálová sbírka na-
vazující na starou lidovou tradici. Byla 
zahájena v 9 hodin krátkou mší sva-
tou v místním kostele. Při bohosluž-
bě P. Jan Mach vyjmenoval v jakých 
oblastech mohou pomoci peníze, které 
koledníci v naší obci vyberou. Samotné 
koledníky pak poutavě seznámil s his-
torií Tří králů.

Rovněž připomenul, že známé ozna-
čení nad vstupními dveřmi domů  
K + M + B neznamená jen označení, 
že tam byli „tři mudrcové z Východu“ 
- Kašpar + Melichar + Baltazar, ale také 
značí požehnání - „Kriste požehnej ten-
to dům“. Označení vyplývá z latinského  
C + M + B (Christus mansionem benedi-
cat). Důležitou součástí mše bylo posvě-
cení kříd a koledníci tak dostali možnost, 
dát požehnání všem domům v obci.

Po bohoslužbě se do ulic Lukova vyda-
lo 16 trojic koledníků se známým zpě-
vem „My Tři králové...“. Pokladničky  
s vybranými penězi byly na Obecním 
úřadě v Lukově rozpečetěny v pondělí 
12. ledna 2015 za účasti pověřené osoby 
pořadatele sbírky Charita Česká repub-

středků zůstává v tom regionu, kde byly 
vybrány a jsou rozděleny hlavně mezi 
osoby vážně nemocné, osoby se zdravot-
ním postižením, matky s dětmi v tísni  
a dalším potřebným. V případě, že by 
někdo z našich spoluobčanů potřeboval 
poskytnout pomoc, může podat žádost 
na Obecní úřad Lukov.

lika. Ze všech 16 rozpečetěných poklad-
niček činil celkový výtěžek 55 309 Kč. 
Ukazuje se, že suma každým rokem 
stoupá. Rádi můžeme konstatovat, že 
občanům není lhostejný osud těch, kte-
ří pomoc opravdu potřebují.

Většina vykoledovaných finančních pro- Te
xt

: M
ar

tin
 L

ys
ák

ZIMNÍ ÚDRŽBA MÍSTNÍCH KOMUNIKACÍ

Zima začala pomalu vystrkovat růžky  
a až v lednu se udržela delší dobu souvis-
lá sněhová pokrývka. Již před začátkem 
zimy jsme doplnili zásoby inertního posy-
pu a připravili veškerou techniku na zimní 
údržbu (multikáru se sypacím zařízením, 
včetně přední radlice na sníh, traktor Sti-
ga s předním kartáčem na chodníky, kde 
jsme ještě dokoupili malé posypové zaří-
zení, které je umístěno za tento traktor). 
Odhrnování sněhu nám smluvně zajišťují 
traktory společnosti PODHORAN a.s.

Našim hlavním cílem je udržovat v zim-
ním období veškeré místní komunika-
ce dobře prohrnuté a ošetřené inertním 

posypem. Při této práci nám výrazně 
komplikují zimní údržbu zaparkované 
osobní automobily na místních komu-
nikacích. V některé ulici nevhodně za-
parkované auto zamezí průjezdu trakto-
ru a tato ulice pak nemůže být uklizena. 
Stává se také to, že osobní automobily 
jsou zaparkovány částečně na chodní-
ku, což brání zdárnému úklidu sněhu 
z chodníku, ale také dochází k ničení 
chodníku, který není konstruován na 
zátěž osobního vozu.

Proto bychom rádi apelovali na všech-
ny majitele osobních automobilů, aby  
v zimním období nenechávali takto 

zaparkovaná auta na místních komuni-
kacích a chodnících. Chápu, že ne vždy 
se dá zajistit průjezdnost vzhledem  
k omezeným možnostem parkování  
v některých ulicích.

Michal Teplý, místostarosta 
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MATEŘSKÁ ŠKOLA INFORMUJE
ZÁPIS NA ŠKOLNÍ ROK 2015/2016

7. A 8. DUBNA 2015 OD 10.00 do 11.00 hod.
DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 
Prohlédnete si prostory mateřské školy a získáte potřebné formuláře k vyplnění 
a informace o průběhu zápisu.

PŘIJÍMÁNÍ ŽÁDOSTÍ O PŘIJETÍ
Všechny žádosti o přijetí podané do 17. 4. 2015 do 16.00hod. mají  stejnou váhu. 
Následně ředitelka mateřské školy rozhoduje ve správním řízení v souladu  
s kritérii pro přijetí platnými ve zdejší mateřské škole.

V přijímacím řízení jsou jednotlivým uchazečům přidělovány body dle 
stanovených kritérií. Počet získaných bodů určuje pořadí pro přijetí až 
do vyčerpání volných míst mateřské školy.

Pomocné kritérium: V případě stejného počtu bodů určuje pořadí věk dítěte od nejstaršího po nejmladší.

1.
Přednostně jsou přijímány děti 
v posledním roce před zahájením 
povinné školní docházky

10 
bodů

2. Děti bydlící v obci Lukov 4 
body

3. Děti, které dovrší k 1. 12. 2015 
nejméně 4 let věku

3 
body

4.
Děti, které mají od 1. 9. 2015  
v Mateřské škole Lukov  
sourozence

2 
body

5. Děti bydlící v obci Vlčková 2 
body

BYLO – NEBYLO  
ANEB CO JSME PROŽILI V UPLYNULÉM OBDOBÍ

• Oslavy vánočních svátků: byl u nás 
Mikuláš s čertem a andělem, vykrajo-
vali jsme perníčky, připravovali ovo-
ce na pečený čaj pro rodiče, nacvičili 
jsme pro rodiče Betlém s koledami, 
tanečky a hrou na čertíky, vyráběli 
jsme s rodiči vánoční ozdoby a stro-
jili stromeček, koledovali jsme v obci.

• V lednu starší děti třídy Včelky vy-
jely na lektorské programy do Muzea 
regionu Valašsko na zámku Kinských 
ve Valašském Meziříčí. Za pomoci  
žáků tamního učňovského oboru ma-
líř-dekoratér děti vyráběly ze dřeva 
drobné předměty a malovaly na dřevo. 
Prohlédli jsme si také výstavu hračky  

Igráček a děti viděly,  jak se vyrábí.

• Vyjeli jsme na divadelní předsta-
vení Sněhurka do Městského divadla 
Zlín a další maňáskové představení 
přijelo za námi do školky.

Bc. Radka Komárková, ředitelka MŠ

                                                                                       

Další fotografie naleznete na webových stránkách mateřské školy www.mslukov.cz 
a informace poskytneme na tel. 775 550 644.
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ŠKOLNÍ STRÁNKY
ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLIČKY

VÁNOČNÍ TURISTIKA
V pondělí před Štědrým dnem se někteří kluci, holky, rodi-
če a učitelé vypravili na malé předvánoční putování kolem 
Lukova. Přes Králky, hrad, Písečné, Kameňák a Bzovou 
jsme oklikou došli ke studánce Rybárce. Cestou jsme si 
hráli, povídali a sbírali dřevo na oheň. Anežka přinesla do-
konce celý strom! U Rybárky jsme rozdělali oheň, uvařili 
skvělý čaj, polévku a opékali buřty. Místo ve sněhu jsme si 
hráli v hromadách spadlého listí, ale moc nám to nevadilo. 
Aspoň nám čekání na vánoční dárky rychleji ubíhalo!

MINIŠKOLIČKA A ZÁPIS DO 1. TŘÍDY
Lednové sobotní dopoledne se ve škole sešli naši před-
školáci, aby se před vstupem do školy seznámili se 
školním prostředím a učiteli. Zkusili si úkoly z češti-
ny, matematiky, prvouky, vyrobili papírové sněhuláky  
a v tělocvičně došlo i na opičí dráhu. Všichni si odnesli 
svoje první vysvědčení. 

Kéž by jim vydrželo po celou dobu školní docházky!  
V září na shledanou.

český jazyk

výtvarná výchova

matematika

prvouka

tělesná výchova

ZE ŠKOLNÍCH SEŠITŮ

ČTVRŤÁCI POPISOVALI 
SVOJE VÁNOČNÍ DÁRKY

Ježíšek mi donesl k Vánocům fotbalový míč. Ten míč 
jsem si přál. Má modročervenou barvu. Modrá barva je 
trošku do fialova. Míč má tvar koule. Jeho znak je od 
fotbalového týmu FC Barcelona. Chci jet do Španělska, 
abych mohl hrát za ten tým, protože jsou tam dobří 
fotbalisti. Na míči jsou modré a červené pruhy. Míč 
jsem si přál, protože můj nejoblíbenější sport je fotbal. 
Má tvar koule, aby se mohlo do něho kopat. Fotbalové 

míče mají velikosti: nejmenší je 2 a největší je 5 a já 
mám velikost 5. Míč je vyrobený z kůže. Beru si ho do 
fotbalu. Kopu si s ním taky venku – sám nebo s taťkou. 
Ve fotbale s ním hrajeme zápasy. Můj míč se všem 
docela líbí. 

(Martin Halaška)

Od Ježíška jsem dostal knihu 50 supertriků pro děti jak na 
matematiku. Takový dárek jsem čekal, protože matemati-
ku mám rád. Kniha je vysoká přibližně 20 cm a její šířka 
je asi 17 cm. Tuto knihu napsala Anne Rooney. Kniha má 
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skoro všechny stránky červené nebo černobílé a má dvě stě 
stránek. V knize je hodně hlavolamů a je tam i hodně růz-
ných postupů a návodů, taky všelijaké matematické zkoušky  
a pokusy. Jsou v ní zajímavosti, o kterých jsem vůbec nevě-
děl. V knize jsem našel třeba, že jdou napsat různá čísla, kte-
rá dávají vždycky stejný součet. A ještě jsem se dozvěděl, že 
ten kdo se narodí 29. února má narozeniny jednou za 4 roky. 

(Martin Frýza)

Ježíšek mi donesl deku. Líbí se mi, nečekala jsem to. Je 
hebká a velká, takže se s ní celá přikryju. Deka je vyro-
bena z bavlny. Je strašně hebká. Barvu má tmavě fialovou  
a trochu se leskne. Obrázky ani nápisy na ní nejsou. Deka 
je velká asi 2 metry a 30 centimetrů. Přikryju se jí, když 
je zima, nebo když máma spí, tak přikryju mámu. Pou-
žívám ji nejen na přikrytí. Dávám si ji na postel a když 
ji položím na sedačku a hraju si vedle ní s křečkem, tak 
si do ní vleze a někdy tam i usne. Někdy si s ní hraju, 
že se třeba pod ní schovám tak, že si mě taťka nevšimne 
ani když se pohnu. Ale na to že je tak placatá, tak hřeje 

dost. Možná že si ji vezmu i na lyžák. Ale jenom když mi 
to máma dovolí. Nebo si deku vezmu do tašky potajnu. 
Máma na to ale stejně přijde. 

(Andrea Matušková)

K Vánocům jsem dostal lego technic, které jsem si přál. 
Nenapsal jsem si to, ale vyhrál. Když jsem lego po-
stavil, mělo kolem 20 cm. Je to formule a má černou  
a oranžovou barvu. Pneumatiky jsou z gumy. Nálepky 
jsem musel nalepit sám. Vzadu má natahovací motůrek. 
Nějaké části jsou z plastu. Je tam i volant a křesílko, přední 
a zadní křídla. Použil jsem skoro všechny součástky. Má 
čtyři pneumatiky a gumové trubičky, které jsou u motoru. 
Hraju si třeba tak, že si nejdřív vystříhám z kartonu obdél-
níky. Vezmu si krabici a udělám skokánek. Jako překážku 
rozsypu lego. Motůrek natáhnu a pustím. Formule vjede 
na skokánek a přeskočí lego. Postavil jsem si ještě orla, 
vrtulník a auto. Sestra má postavený dům, vrtulník a malé 
autíčko. Se sestrou si s tím hrajeme na lego svět. 

(Jan Navrátil)

JAK JSME BOBOVALI 
ANEB DRUHÁCI TO TAKÉ UMÍ

Šli jsme bobovat. Najel jsem s Oťou na velký skokánek  
a letěli jsme metr. Potom jsme šli do školy a já udělal 
dobrý skutek, dal sem všem napít vody. 

(Vojta Zuzaník)

Byli jsme bobovat na Plškáči. S Vojtou Zuzaníkem a se 
mnou jsme skočili na bobách a bolel nás zadek. 

(Oťa Holík)

Šli jsme bobovat. Najel sem první jízdu na skokánek  
a narazil sem si zadek. Pak jsem jel s panem učitelem   
a byl sem první. Byla to zábava. 

(Martin Pivoda) Ráno jsme se učili dvě hodiny. O velké přestávce jsme šli 
bobovat. Mohli jsme si vzít: boby, sáně nebo talíř. Já jsem 
si vzala sáně. Já jsem jezdila na saních s Julčou, Terkou, 
paní učitelkou Maruškou a pak všechny dohromady a za-
jely jsme až do lesa. Pan učitel se svezl taky na saních. 
Škoda jen, že se to těžce veze nahoru. 

(Lucka Březíková)

Šli jsme bobovat po přestávce k Plškáči. Skočila jsem na sko-
kanský můstek, točila jsem se až na konec kopce a ječela jsem. 
Byla jsem od sněhu a studilo to. Byl to hodně super den. 

(Linda Szipinová)

Šli jsme bobovat na kopec Plškáč. Byla to zábava. Pan 
učitel taky jezdil na bobech. Hezky to jezdilo. Dělali jsme 
i závody. Některé děti jely i na můstek. 

(Julie Holíková)

Šli jsme s prvákama bobovat. Můj brácha, který byl před 
náma, měl boby a já talíř. Několikrát jsem sjela na talíři. 
Pak jsem s Luckou jezdila na saních. Pak jsme s Lindou 
jezdili na talíři a na lopatě. 

(Tereza Navrátilová)
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ŽÁCI 5. TŘÍDY DOSTALI NA DANÁ TÉMATA V RÁMCI VOLNÉHO PSANÍ POUZE 3 MINUTY! 
Nejprve zkoušeli novinovou zprávu o turnaji miniházené ve Zlíně, po Vánocích se zamýšleli nad vánočními 
dárky. Nakonec svoje příspěvky přepsali na počítači.

Dne 16. 12. 2014 se odehrál turnaj miniházené. Konal se  
v budově Novesta ve Zlíně. Hráli tam školy z Lukova a ze 
Zlína. Zlín byl hodně dobrý, ale Lukov byl lepší. Lukov 
někdy vyhrál, ale i prohrál. Zlín hodně fauloval a měl hodně 
přešlapů, nehrál moc takticky. Ale někdy i Lukov fauloval. 
Jinak dobrý. Sportu zdar! 

(Marek Lukáš)

16. prosince 2014 se lukovská a Základní škola Zlín zúčast-
nily miniházené ve Zlíně. Z Lukova jela 4. třída a 5. třída. 
Turnaj se odehrál na hale Novesta . Lukovská škola se roz-
dělila na 3 skupiny a v nich hrála. Zlínská škola se rozdělila 
na 2 skupiny a v nich také hrála. Všichni statečně bojovali, 
ale nikdo nevyhrál. Konec ve 12:15. Sem tam se někdo uho-
dil, ale všichni byli stateční. Myslím, že se to všem líbilo.  
A pak jeli všichni zpátky do školy. 

(Anežka Kincová)

Dárky rád dávám i je dostávám. Mám dobrý pocit, když 
někomu dárek dám a líbí se mu. Já jsem letos k Vá-
nocům dostal elektrickou kytaru s kombem. Kytara má  
3 barvy: černou, hnědou a bílou. S tátou jsme dali dárek 
mámě a s mámou tátovi. Mámě jsme dali bonboniéru  

s květinou z papíru a tátovi jsme dali pingpongové míč-
ky s balením  Snickers tyčinek. Potom jsme se všichni 
dívali na film Já Padouch. 

(Jakub Kráčalík)

Já jsem koupil sestře Mie autíčko z Itálie. Na to, že je Mia 
holka, tak ji auta baví a společně je i sbíráme. Mám rád obě 
verze: dárky dostávat i dávat. A teď já: dostal jsem airsoft-
ku a německou bundu na airsoft. 

(Marek Lukáš)

K Vánocům jsem dostal hodně dárků. Mám dárky moc 
rád. Ale taky je rád rozdávám. Těší mě, že má taky někdo 
radost. K letošním Vánocům jsem dostal tři Lega a čtyři 
počítačové hry. Vánoce mám rád! A taky cukroví. 

(Michael Červenka)

Ráda dávám dárky svojí rodině. Tento rok jsem je všechny 
vyrobila. Bráškovi jsem dala závodničku, kterou jsem vy-
robila ve škole. Babičce jsem dala vločku, kterou jsem taky 
vyrobila ve škole. A té druhé babičce jsem dala zelenou 
ošklivou nohu z papíru, která jakože prokopla zeď. 

(Sára Uvízlová) 

Srdečně zveme všechny rodiče, prarodiče, bývalé žáky a přátele školy

na tradiční Velikonoční jarmark
ve středu 1. dubna 2015 od 15.30 hod.

Žáci školy se na něm představí se svými výrobky s velikonoční a jarní témati-
kou. Pobavíme vás tanečním a pěveckým vystoupením, nabídneme vlastnoruč-
ně vyrobené občerstvení.

P. S. Není to Apríl!

STATISTICKÉ ÚDAJE ZA ROK 2014 – LUKOV

Matrika Obecního úřadu Lukov 
Počet narozených dětí: 20

Počet zemřelých osob: 11 
(nejsou zde zahrnuti občané domova pro seniory)

Počet uzavřených sňatků: 5 (z toho 2 na hradě) 

Počet obyvatel k 31. 12. 2014: 1791

 

Statistické údaje ŘKF Lukov
Svátost křtu: 13 dětí, z toho 10 děvčat a 3 chlapci

Počet svatebních obřadů: 0
Náboženství: 33 dětí, z toho 5 u 1. sv. přijímání

Návštěvy nemocných: 37 osob/měsíc

Pomazání nemocných: 94 osob

Počet pohřebních obřadů: 14, z toho 6 žen a 8 mužů

Fo
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KRONIKA
Z HISTORIE PIVOVARU V LUKOVĚ (2. část)

• Od měsíce září 1952 do června 1955 
byla v prvním patře budovy pivovaru 
v Lukově umístěna „Kuchařská ško-
la“ pod patronátem Krajského svazu 
spotřebních družstev. Ředitelkou ško-
ly byla paní Kostihová. Pohostinství  
v těchto letech vedl pan Alois Hiller  
s manželkou, švagr Aloise Klačánka st. 

V prostorném dvoře byla pod kašta-
ny zařízena zahradní restaurace  
a taneční kolo pro hosty. Pořádaly se 
zde taneční zábavy v sobotu večer 
i v neděli odpoledne. Ve dvoře byla 
rovněž postavena dřevěná kuželna. 
Turnajům, které zde byly pořádány, 
přihlíželo mnoho příznivců.

Propagační letáček z roku 1948 ozna-
moval: „Restaurace Na pivovaře  
v Lukově podává snídaně, obědy, 
večeře, čerstvé a dobře chlaze- 
né nápoje“.

Jiný letáček zákazníkům oznamoval: 
„Veškeré uzeniny vlastní výroby  
z uzenářského a řeznického závo-
du Aloise Klačánka v Lukově“.

Po roce 1948 došlo ke znárodnění prů-
myslu a podniků. Pivovar v Lukově 

zůstal majetkem pana Aloise Klačán-
ka do roku 1955. Potom byl předán  
k užívání do správy spotřebnímu 

družstvu Jednota. Během následují-
cích let se v pohostinství vystřídalo 
mnoho pracovníků a vedoucích.

Alois Klačánek st. ve svém řeznictví a uzenářství

Hosty v restauraci obsluhovali Josef  
a Marie Piškovi z Kašavy. Chutná jídla 
v kuchyni hostům připravovala Otýlie 
Klačánková (*1900 - †1973). To bylo  
v roce 1956. Mytí nádobí a práce v ku-
chyni vykonávaly Františka Ondrušková 
a Hedvika Šošolíková. Pomocné práce  
v kuchyni v r. 1959 - 1961 vykonávala 
Františka Žůrková z Lukova.

• V letech 1955 – 1960 bylo umístě-
no v místnostech pivovaru (1.patro) 
ředitelství Jednoty – SELPO. Ředi-
telem byl jmenován Bohumil Richtr 
(*1925 – †1984) z Lukova. Mimo dal-
ší pracovníky v družstvu Jednota, (na 
ústředí ve Zlíně, bývalém Gottwaldo-
vě) byl zaměstnán i P. Josef Manďák 
SDB (*1924 – †2000), rodák z Lukova  
a Stanislav Kutra z Fryštáku. 

• V měsíci srpnu 1960 byl zahájen provoz 
v masně. Prodejnu vedli Josef a Augustina 
Košařovi. Do masny se vcházelo z pravé 
strany uprostřed budovy pivovaru, kde 
byla umístěna také lednice. Josef Košař pra-
coval po vyučení (1941 do listopadu 1942)  
v řeznictví Aloise Klačánka. 

• V 60. letech vedli pohostinství Na pivo-
vaře Václav a Oldřiška Ulrichovi. Práce  
v kuchyni zastávala Stanislava Pelarová 
do roku 1969, pak emigrovala do Kanady. 
Po odchodu Ulrichových v letech 1969 – 
1971 se vedení pohostinství a restaura-
ce ujala Ludmila Horáková společně se 
synem Jaroslavem. Františka Škrabán-
ková (Marta) vařila v kuchyni v letech 
1970 – 1971.  Hlavní kuchařkou byla  

OBDOBÍ ZA VEDENÍ SD JEDNOTY
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v letech 1969 – 1975 paní Marie Dočka-
lová (*1910 – †1991).

• Horákovy vystřídali manželé Božena  
a Václav Rájkovi, kteří do Lukova dojíž-
děli z Kašavy. Pohostinství vedli v letech 
1971 – 1973. Servírkou v restauraci byla 
Zdenka Ernestová z Lukova. 

• Manžele Rájkovy nahradili v pohos-
tinství další manželé. Milena Janská  
s manželem Josefem dojížděli do Lukova 
z Vlčkové. V měsíci září 1973 nastou-
pila do zaměstnání na pivovaře Anežka 
Polášková jako pokojská. V kuchyni  
a při obsluze hostů pracovala Marie Krč-
mová z Vlčkové a také Jarmila Brázdo-
vá z Lukova.  Na druhé směně pracovali 
manželé Nikolaj (štamgasty oslovován 
Kolja) a Blanka Iržákovi ze Zlína.

• Po paní Mileně Janské vedl restaura-
ci do roku 1980 Josef Vajdák ze Zlína, 
kterého vystřídal právě v roce 1980 Jo-
sef Staněk st. z Kostelce u Zlína. Hosty  

v restauraci obsluhovala Jiřina Matušin-
cová. V tomto roce se střecha pivovaru 
pokrývala plechovou krytinou (pále- 
ným plechem).

• Po dostavění a otevření nákupního 
střediska Jednota (potraviny, maso, uze-
niny, průmyslové zboží) na podzim roku 
1977  byla prodejna masny z budovy pi-
vovaru přemístěna na nákupní středisko,  
kde až do odchodu do důchodu pracovali 
manželé Josef a Augustina Košařovi.

• Josef Staněk ml. s manželkou Jarmilou 
převzali pohostinství po otci. Paní Jar-
mila připravovala hostům v kuchyni vý-
borná jídla. V restauraci uklízela Marie 
Paráková z Lukova. 

• V roce 1984 manžele Staňkovy z Kos-
telce vystřídala vedoucí Štěpánka Halaš-
ková, číšníkem byl Květoslav Konečný  
a později Miroslav Halaška. V uvedeném 
roce byla pokryta střecha pivovaru ple-
chovými šablonami. 

16. dubna 1991 majetek od Jednoty 
převzal Ivan Klačánek (*1959), vnuk 
původního majitele Aloise Klačánka 
(*1898 – †1965) a jeho žena Irena Kla-
čánková (*1959). Objekt byl v dezo-
látním stavu. Na celý dům vydělávala 
jen jedna místnost. Toalety byly mimo 
provoz, v kuchyni pobíhali hlodavci.

Po roce od převzetí objektu Restaura-
ce Na pivovaře byla otevřena restaurace  
a vinárna v prostřední části budovy. 
Zde byly několik let pořádány vyhláše-
né diskotéky, které navštěvovala mlá- 
dež z širokého okolí. V roce 1994 by- 
la zrekonstruována i ubytovací část.  
V roce 1995 opravena stylová restaurace  
a o rok později zřízena venkovní za- 
hrádka. K ní patří i výborná kuchyně, 
která měla a má u Klačánků dlouholetou 
tradici.  Bývalou Mozartovu dvoranu vy-
užívaly různé podnikatelské subjekty. 

V roce 1995 byl zrušen vchod do restau-
race v čelní stěně budovy. Nyní je vstup  
ze dvora se zahrádkou.  Od budovy „pa-
lírny“ se vchází do vinárny, která vznik- 
la rekonstrukcí místností, kde bývalo 
dříve řeznictví a lednice.

1. prosince 2014 začala rozsáhlá oprava 
hlavního sálu (tzv. Mozartova dvora-
na). Tento prostor se propojí s vinár-

• V roce 1987 převzal vedení pohostin-
ství Jan Minarčík se svou přítelkyní 
Martou, která v restauraci pracovala 
jako servírka. V kuchyni byla zaměst-
nána Marie Paráková. V roce 1987 vy-
jížděl Josef Jaša ml. do okolních vesnic 
s pojízdnou prodejnou masa a v míst-
nostech bývalé prodejny Masna na pi-
vovaře měl uskladněno maso a uzeniny.  
V měsíci září 1989 ukončila svůj pra-
covní poměr Na pivovaře Anežka Po-
lášková. V témže roce Josef Macík  
z Lukova zaváděl v hostinci Na pivova-
ře na pokoje elektřinu pro akumulační 
kamna a na pokojích byly ubytovány 
studentky SŠ ze Zlína (ekonom obchodu  
a veřejného stravování). Ředitelem byl 
Mgr. Dobroslav Hovadík.

V době držení hospody spotřebním 
družstvem Jednota, pracovali Alois 
Klačánek ml., kterého známe spíše 
pod jménem Olin (*1934) a jeho žena 
Jarmila Klačánková (*1937) v objektu 
jako obsluha. 

nou. Po ukončení rekonstrukce (prav-
děpodobně v dubnu 2015) zde vznikne  
sál pro pořádání svateb a oslav až pro  
140 lidí. Náklady se vyšplhají na  
700 tisíc korun (za rok se v prostorech 
Penzionu Na pivovaře koná více jak  
60 svatebních hostin a jiných oslav).

V současné době je v prostorech 
Penzionu Na pivovaře restaurace  
s 50 místy, ubytovací prostory na-
bízejí celkem 27 lůžek (k dispozici  
ve 2, 3 a 4 lůžkových pokojích). 
Pokoje jsou zrekonstruovány a mo-

derně vybaveny. Součástí každého 
pokoje je sociální zařízení.

V roce 2014 jsme si připomínali 245 let 
existence budovy pivovaru v Lukově. 
Do dnešní podoby byla budova upravo-
vána v roce 1769. Postavena však byla 
již v době pobělohorské.

Dne 18. března 2015 si připomeneme 
50. výročí úmrtí pana Aloise Klačán-
ka st., který panskou budovu pivovaru  
v roce 1932 odkoupil od hraběte Josefa 
Seilerna-Aspang. 

Aktuální čelní pohled na budovu Penzionu Na pivovaře
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ROK 2014 NA HRADĚ LUKOV 
VE ZNAMENÍ LUKRECIE A ALBRECHTA

Tradiční rekapitulaci hradního dění 
v uplynulém roce tentokrát nejde 
zahájit bez připomenutí čtyřsetle-
tého výročí úmrtí Lukrecie Nekešo- 
vé z Landeka, manželky Albrechta, 
z Valdštejna, bohaté majitelky lukov-
ského, vsetínského, rymického a mi-
lotického panství.

Jako potůček postupně měnící se  
v mohutnou řeku se celým průběhem 
roku 2014 táhly aktivity Spolku přátel 
hradu Lukova a jeho partnerů připo-
mínající Lukrecii i Albrechta. Prošly 
Lukovem, Štípou, Rymicemi, Vsetí-
nem, Zlínem a rok zakončily v Hole-
šově. Výstava byla doprovázena be-
sedami a odbornými přednáškami pro 
širokou veřejnost i žáky základních 
škol. K výročí byla vydána publikace 
„Nekešové na lukovském panství“.
Na hradě se však práce nezastavily. 

Velký objem byl odveden hned na ně-
kolika místech hradního areálu. Tím 
prvním byla izolace západní klenby 
sklepení západního paláce proti prosa-
kování srážkových vod. Zde bylo nutné 
zrušit tarasní zídku z dubových klád, 
vyřešit dočasné podepření nástupní 
rampy na terasu a odvozit několik ku-

bíků sutin. Následně 
byly odbornou firmou 
položeny izolační vrst-
vy a na ně byla zpět 
navršena zemina. Na-
konec jsme zhotovili 
dřevěné schody, které 
opět umožnily vstup 
na terasu nad západ-
ním palácem. Odmě-
nou za úsilí v této části 
hradu bylo zjištění, že 
právě v tomto místě 
stával kostel 

sv. Jana Křtitele. Stalo se to 
díky objevu tzv. konsekrač-
ního (světícího) křížku na 
zbytku omítky odhalené zdi.

Na dolním hradě pokračovaly 
práce na stavebním zajištění 
severního úseku obvodové 
hradby. Do konečné podoby 
byla dostavěna, zakonzervo-
vána a vyspárována hrad-
ba pod vlčkovskou branou. 
Souběžně probíhaly práce  

Lukrecie a Albrecht ve Štípě

i na hradbě nad branou směrem ke 
Svatojánce. Ta byla památkově zajiště-
na v délce takřka 40 metrů. Důležitým 
počinem bylo zajištění části zdiva se 
zbytkem předprsní zídky, která byla  
v doslova kritickém stavu.

Z dalších prací je třeba připomenout 
položení kamenné dlažby a vztyčení 
kříže v prostoru budoucí kaple, vy-
dláždění chodníku za vstupní věží, vy-
budování schodiště podél jižní hradby, 
nové bezpečnější kotvení zábradlí na 
západním parkánu či uložení dešťové 
vpusti v SV části hradu.

Rozšíření výukových a vzdělávacích 
možností v hradním areálu přineslo 
vybudování chodníku naučné stez-
ky severním svahem hradu. Kromě 
zcela jedinečného pohledu na sever-
ní partie hradu naučná stezka přináší 
možnost poznávání nejznámějších 
druhů lesních stromů. Souběžně s tím 
byla opravena a zastřešena i kamenná 
studna v Podzámčí. Také jsme posta-
vili funkční kopii středověké chlebo-
vé pece či přímo na hradě vybudovali 
krásnou skalku. Stejně jako loni jsme 
ve spolupráci s DDM Astra Zlín při-
pravili dva pobytové archeotábory  
a nově, ve vlastní režii, i dva příměst-
ské tábory.

Skutečně bohatý byl kulturní pro-
gram.  Od února do prosince se prak-
ticky každý měsíc uskutečnila nějaká 
akce. Postupně jsme zorganizovali 
Zimní víceboj (Stopou Františka Sei-
lerna), Pálení čarodějnic, Májovou po-

Světící biskup J. Hrdlička na hradě

Strašidelná prohlídka
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božnost, Strašidelnou prohlídku, Den 
stromů, hudební festival Lukovské 
kokrhání, Adventní jarmark, Štěpán-
ské koledování a Silvestrovské setkání.

Je potěšitelné, že o akce byl nebývalý 
zájem návštěvníků a v drtivé většině 
odcházeli s pochvalnými slovy. Jedi-
ným problémem, jehož řešení nabývá 
s rozvíjející se činností na hradě na 
aktuálnosti, je parkování osobních 
automobilů u sv. Jana. Hodně by po-
mohlo vybudování dostatečně velké 
odstavné plochy.

Všechny aktivity našeho spolku by 
nešly bez obětavého nadšení členů  
a příznivců, kteří kromě pracovních 
aktivit věnovali spoustu svého vol-
ného času přípravě a organizačnímu 
zajištění kulturních akcí. Také bez 
spolupráce s Obcí Lukov, vlastní-
kem hradu, by práce nepostupovaly 
dosavadním tempem. Velké podě-
kování patří všem partnerům i těm, 
kteří naši činnost podpořili finančně 
či materiálně.

Na závěr malá statistika roku 2014. 

Slavnostní uvedení projektu přeshraniční spolupráce na hradě Čachtice

Ve prospěch památkové obnovy 
hradu bylo odpracováno 4665 ho-
din, převážně bez nároku na finanč-
ní odměnu. Hradní areál navštívilo  
21 864 evidovaných návštěvníků, což 
je absolutní rekord od zavedení říze-
ného provozu v roce 2004. Proběhlo  
10 kulturních akcí, jedna byla z dů-
vodu nepřízně počasí zrušena. Zorga-
nizovali jsme dva pobytové tábory, 

dva příměstské tábory a 11 výukových 
programů pro žáky základních škol.

Těšíme se, že se v areálu hradu 
potkáme i v letošním roce.

Jiří Holík
Spolek přátel hradu Lukova

Natáčení České televize na hradě - Záhady Toma WizardaTvůrčí dílny na hradě

Malí archeologové na hradním táboře Pepa Nos a Lukovské kokrhání Fo
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VÁNOČNÍ MŠE
V HODINU PŮLNOČNÍ

Je mou milou povinností vám přinést 
zprávu o prožitém a velmi příjemném 
kulturním zážitku v naší obci.

Ve sváteční atmosféře Vánoc se usku-
tečnil 28. 12. 2014 v kostele sv. Josefa  
v Lukově koncert pod poetickým ná-
zvem ,,V hodinu půlnoční“, jenž je jed-
ním z mnoha úspěšných počinů lukov-
ského rodáka, učitele hudby, skladatele 

a muže mnoha profesí, mistra hudby 
– pana Milana Přívary.

Pocty pro nacvičení a následnou repro-
dukci se tentokrát dostalo smíšenému 
pěveckému sboru Radost pod vedením 
paní Marty Krsičkové, který byl do-
provázen komorním orchestrem. Pod 
taktovkou již zmíněné paní Krsičkové  
a dokonce i samotného mistra jsme se 

ponořili do nádherných tónů i pěvec-
kých výkonů, které nám v této uspěcha-
né době připomenuly, jak je nezbytné 
oprostit se od běžných starostí i slastí  
a v době vánoční vzpomenout na 
všechny blízké, potkat se s přáteli, vy-
chutnávat atmosféru či bilancovat za  
uplynulým rokem. 

I když jsem nebyla účastníkem koncer-
tu v Lukově, mohu tuto zprávu přinést 
v plném rozsahu, neboť jsem se zú-
častnila koncertu ve Fryštáku v neděli  
4. 1. 2015. Mohu tedy bez nadsázky  
potvrdit, že koncert byl přijat s velkým 
úspěchem pro všechny vystupující.  
Vizitkou byl dlouhý potlesk, který  
nebral konce.

Touto cestou bych velmi ráda pogra-
tulovala panu Přívarovi k velkému 
úspěchu a za celou RO Lukov po-
přála řadu dalších úspěšných počinů  
v hudebním i osobním životě. 

Za spokojené spoluobčany
Staňka Hudečková,

členka Rady obce Lukov  
a předsedkyně sociální komise

TŘÍKRÁLOVÝ CITEROVÝ KONCERT

Ponocný odtroubil šestou hodinu a ote-
vřel  příjemné večerní setkání v kostele 
sv. Josefa. Stalo se tak v neděli 4. ledna za 
doprovodu obnovených citerových ná-
strojů. Citerové sdružení Bánov má devět 
členů a to nejen z Bánova, ale i ze Suché 
Lozi a Vápenic. Hlavním citeristou, zpě-
vákem a moderátorem hudebního večera 
byl farář P. Jan Mach, který hraje nejen 
na citeru, ale i housle, harmoniku, man-
dolínu, cimbál, kytaru a další nástroje.  
V hodinovém koncertu bylo zahráno de-
set skladeb tzv. Bánovské hodinky. To 
jsou staré, méně známé koledy, které se 
hrávaly před sto až dvěstě lety.

Citera je strunný drnkací hudební 
nástroj. Hraje se na ni vsedě. Dneš-

ní drnkací koncertní citera vznikla  
z pradávného lidového trsacího ná-
stroje v 1. polovině 19. století na úze-
mí rakouské monarchie a Bavorska. 
Lidový nástroj je rozšířený po celém 
světě, v každé oblasti má jiný název 
i tvar. Na Valašsku se nástroji říká 
kobza. Melodie se hraje na pěti hmat-
níkových strunách a vybrnkává se 
zvláštním „prstýnkem“ navlečeným 
na palci pravé ruky. Akordy se hrají 
zbývajícími prsty. 

„K hraní na citeru jsem se dostal přes 
breviář. Když to spočítám, je to asi pět 
let, co jsem na ni začal hrát. Není to nic 
složitého, za měsíc bych dokázal na- 
učit hrát na citeru i méně nadaného 

hudebníka,“ vysvětlil s úsměvem farář  
P. Jan Mach. 

Vánoční koledy v citerovém podání byly 
proloženy i mluveným slovem. Pavel 
Halaška přečetl úryvky z Písma  svatého 
a úvahy Carlo Caretta a Jana Pavla II. Te

xt
 a

 f
ot

o:
 O

lg
a 

Sk
ov

aj
so

vá



Te
xt

 a
 f

ot
o:

 O
lg

a 
Sk

ov
aj

so
vá

1. Pa    –    cho     –     lí     –     čku       můj,                     ko   –   ní   –   čky           ší     –     ruj,

po – je – dé   –   me        přes      to    po    –    le,            gde    je      po   –   tě    –    še  –  ní     mo    –    je,

   ma    –    lo   –   va       –       ný          dvůr.

17

LIDOVÁ PÍSEŇ
PACHOLÍČKU MŮJ (svatební)

Moderato con moto (Q = 96) Velké Karlovice a Nový Hrozenkov
Obecné znění

2. / : Dyž tam přijeli, všeci hleděli, : /
 / : a co je to za panenka, že sa veze jak hraběnka, šestima koňmi. : /
3. / : Šestima koňmi, čtyrma kocůry, : /
 / : a to ona udělala, tým vsetínským mládenečkom, všecko na zdury. : /

Píseň je vzata z Valašského zpěvníku, který uspořádal Zdeněk Kašpar. Zpěvník byl vydán pro školy vsetínského okresu,  
Vsetín, roku 1999. Notový zápis a úprava Milan Přívara, učitel ZUŠ Morava. V Lukově 9. ledna 2015.

TÖP - KAPELA, KTERÁ MÁ CO NABÍDNOUT 
Na „Štěpána“ 2014 bylo v Hospodě pod 
hradem opravdu živo. V pětihodinovém 
koncertu tady kapela TÖP zahrála na 
šest desítek skladeb známých hudeb-
ních skupin a formací. Od legendárních 
lukovských Akcentů, přes Reflexy, 
Scarlett Rose až po Europe. Kapela 
TÖP hraje v současné sestavě tři roky. 
Michal Krist – zpěv, basová kytara 
(Kašava), Pavel Skyba – bicí (Kašava), 
Vašek Studýnka – kytara (Kašava), Sta-
nislav Hýža – klávesy (Kašava), Vašek 
Javora – kytara (Hvozdná). Nesmíme 
zapomenout ani na obětavého zvukaře 
Vítězslava Krále z Lukova. 

„ V repertoáru máme asi stovku skladeb. 

Do roka hrajeme zhruba 
patnáct koncertů. Jedná 
se o zábavy, oslavy a po-
dobně (Kašava, Jasenná, 
Březůvky, Horní Lapač). 
Snažíme se hrát písničky, 
které lidé znají. Nejvíce 
nás asi ovlivnili Akcenti. 
Být jejich předskokany 
na letní zábavě na hřišti, 
by vůbec nebylo špatné,“ 
řekl s úsměvem Stanislav 
Hýža, člen kapely TÖP. 

Koncert skupiny TÖP nebyl od pro-
vozovatelů Hospody pod hradem 
žádným výkřikem do tmy. Už  teď se  

připravují na další vystoupení regio-
nálních hudebních skupin a divadel 
malých forem. Te
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VÁNOCE
V DOMOVĚ PRO SENIORY

Mohu říci, že Vánoce 2014 v Do-
mově pro seniory Lukov byly po 
kulturní stránce velmi bohaté.

Již tradičně k nám s prvním vystou-
pením zavítala paní Květa Trtílková  
s dětským souborem Laštověn-
ka. Tyto děti navštěvují mateřskou  
a základní školu na Veselé. Děti ve 
valašských krojích svým programem 
a působivým provedením písní a ta-
nečků všechny velmi potěšily, někte-
ré klienty až dojaly.

Ze ZŠ Hvozdná k nám zavítal plný auto-
bus dětí. Ty předvedly scénky s vánoční 
tématikou a zazpívaly nám. Vánočně la-
děné pásmo se nám moc líbilo.

Další milou návštěvou byla cimbálová 
muzika s ženským sborem Kašava. Je-
jich vystoupení bylo 
profesionální, působi-
vé a srdci blízké.

Velkou novinkou 
pro nás bylo vy-
stoupení hudební-
ho souboru Zvonky 
dobré zprávy, pod 
vedením p. Wiery 
Jelinek, která půso-
bivým slovem celý 
program uváděla. 
Mladé dívky z Ka-
teřinic a okolí nám 
hrály na speciál-
ní chórové zvonky 

krásné vánoční melodie a skladby. 
Byl to opravdu velký zážitek.

Pěvecký sbor Ra-
dost, s doprovodem 
komorního orches- 
tru s dirigentkou 
paní M. Krsičko-
vou, předvedl Vá-
noční mši od pana 
Přívary a zazpí- 
val další koledy. Ja- 
ko vždy bylo jejich 
vystoupení nádher-
né a pro nás to bylo 
pohlazení po duši.

Domov také na-
vštívili skauti, kte-
ří tentokrát svým 

zpěvem pozdravili a popřáli zejména 
imobilním klientům na pokojích.

Nechyběly ani námi velmi oblíbené 
zpěvačky z Tlumačova se svým vtip-
ným pásmem, takže bylo i veselo.

Tradičně nás navštívili Tři králové  
s charitativní sbírkou.

Aby Vánoce měly dokonalou atmo-
sféru, peklo se na odděleních cuktro-
ví a perníky. A tak voněl celý domov.

Naši obyvatelé, v celkovém počtu 
56 osob, před Vánocemi navštívili 
nově otevřenou pizzerii U ledňáč-

Pečení vánočního  cukroví a perníků

Dětský soubor Laštověnka pod vedením Květy Trtílkové

ka. Z našeho fondu jsme jim při-
spěli na kávu.

Bylo pro nás velkým překvape-
ním, že se ohlásila paní poslankyně  
Strnadlová, aby osobně popřála všem 
do nového roku. Bohužel onemoc-
něla, ale přijela slíbená hudba. Pan 
Hradil, který hrál na kytaru a zpíval, 
byl v doprovodu dvou houslistek. 
Toto trio nám zahrálo a zazpívalo 
nejen skladby Michala Tučného, ale 
plno dalších. I toto vystoupení se 
nám moc líbilo.

Nyní v lednu se ještě těšíme na dět-
ské muzikanty s panem Přívarou. Je-
jich vystoupení bude jistě zážitkem. 
Sváteční program uzavře vystou-
pení žáků Základní školy Lukov.  

Než začne půst, navštíví nás v do-
mově oblíbená dechovka pana Mikla 
s kapelou. A bude se zase zpívat.

Našim imobilním obyvatelům jsme  
k Vánocům rozdali 54 balíčků slad-
kostí a také vánoční přání.

Tak snad lepší už to ani nemohlo být.

Děkujeme všem, kteří nám zpří-
jemnili náš život v domově.

Věra Horáková,  
předsedkyně výboru obyvatel 

Domova pro seniory LukovZvonky dobré zprávy, pod vedením p. Wiery Jelinek
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Gavenda Bohumil
Horsáková Anna
Bezděka Jan
Papajová Anna
Šimíčková Zdenka
Marcoňová Ludmila
Patáková Jarmila
Mahďáková Ludmila
Manďáková Vlasta
Sedlář Rudolf
Svitálková Ludmila

JUBILANTI V DOMOVĚ PRO SENIORY
1. 2. - 31. 3. 2015

Bezděková Jaroslava
Vinklárková Marie
Olšinová Marie
Bednaříková Libuše
Konečný Miroslav
Čuříková Marie
Horsáková Kristina
Kudláčková Bohumila
Roubalíková Drahomíra

Kučerová Věra

Živníčková Etela
Gažda Stanislav
Malinová Božena
Krajčová Milada
Škundová Margita
Hermannová Jaroslava
Horáková Věra
Foretová Anděla
Zámorská Otilie
Hájková Jiřina
Roslanovský Vladimír

Zdroj seznamu jubilantů: Domov pro seniory Lukov, p. o.

BLAHOPŘEJEME KE 104. NAROZENINÁM
Upravený, galantní, s hůlkou a úsměvem na rtech, takový je pan Jan Bezděka, který v únoru oslaví  

své 104. narozeniny. Díky jeho vitalitě a vizáži mu jeho věk spousta lidí nevěří.

Do Domova seniorů Lukov se přestěhoval i s manželkou před necelým rokem. Duší stále zanícený turista znal 
Lukov ze svých častých návštěv místního hradu. 

Pan Bezděka se narodil ve Vídni, tehdy ještě za „císaře pána“. Životní cesta ho přivedla až 
do Zlína, kde dlouhá léta pracoval jako konstruktér ve firmě u Baťů, jak sám  

říkává. K jeho dalším oblíbeným koníčkům patří zájem o výtvarné  
umění - také sám maloval, zájem o divadlo, hudbu a hru na piáno,  

zájem o moderní techniku a poslech rádia. Nutno podotknout,  
že nikdy nevlastnil televizi a ani mu nechybí.  Co dělá ovšem  

s největší láskou, je péče o manželku. 

Máme tu čest poblahopřát panu Bezděkovi k jeho krásným 
104. narozeninám. Tedy přejeme mu hodně zdraví,  
Boží požehnání, aby se v domově cítil stále dobře  

a hlavně ať má radost z každého prožitého dne.

Kolektiv zaměstnanců a klientů DS Lukov
      

Sledujte denně nové informace z lukovského dění 
na www.lukov.cz a obecní FB stránce 
Máte v Lukově svou firmu, prodejnu nebo provozovnu své živnosti, o které byste rádi  
informovali spoluobčany? Není ještě zařazena v rubrice SLUŽBY na www. lukov.cz? 
Svůj požadavek s podklady na vložení Vaší firmy do této rubriky můžete zaslat  
administrátorovi webu na e-mail: martinlysak4@seznam.cz.
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ANTONÍN FRANTIŠEK GRMELA 
ČS LEGIONÁŘ (2. 8. 1891 – 12. 12. 1914)

Jeden z prvních prvoválečných Čes-
koslovenských legionářů, popravený 
rakousko-uherskou armádou, byl ro-
dákem z blízkého Fryštáku. My si je- 
ho výjimečnou osobnost připomínáme  
u příležitosti stého výročí začátku 
první světové války a jeho stým výro-
čím popravy. 

Rodina Grmelů pocházela z nedalekého 
Fryštáku. Na začátku války (1. srpna 
1914) se rodina nachází ve Varšavě, která 
je součástí tehdejšího carského Ruska. 
26. srpna 1914 vstupuje Antonín Grmela 
do ruské armády jako střelec I. roty sta-
rodružiníků (starodružiníci – první ná-
bor českosloveských dobrovolníků). 

28. září podle ruského kalendáře 
(podle našeho 11. října 1914) na ná-
městí sv. Sofie v Kyjevě družina sklá-

dá vojenskou přísahu carskému Rus-
ku. 22. října odchází 23 letý Antonín  
Grmela na frontu.  

25. listopadu je s dalšími deseti dob-
rovolníky vyslán přes frontu na vý-
zvědy. Cílem je kontaktovat domácí 
protirakouský odboj. Třem vojákům 
se podaří proniknout až na území bu-
doucího Československa. Akce přine-
se bohužel i ztráty. Někteří průzkum-
níci zůstanou nezvěstní. Antonín 
Grmela a Josef Müller jsou 9. prosin-
ce 1914 v Haliči chyceni rakouským 
četnictvem. Následují výslechy a ne-
lidské mučení. 12. prosince jsou vo-
jenským soudem shledáni vinnými  
z vyzvědačství a velezrady a odsou-
zeni k trestu smrti oběšením. Ve  
14 hodin téhož dne je ve Wadovicích 
rozsudek vykonán. Ostatky Antonína 

Grmely byly v roce 1923 převezeny  
a uloženy na fryštackém hřbitově.  

Téměř každá vesnice a město má po-
mník, kde jsou zapsána jména pad-
lých vojáků, kteří bojovali v I.světové 
válce (28. 7. 1914 – 11. 11. 1918).  My si 
v dalších číslech Lukovského zpravo-
daje  připomeneme  významné událos-
ti, které se k tomuto těžkému období 
našich dějin vážou. 

Zpracoval z podkladů časopisu  
Historie vojenství 2014, Za svobodu  

David Juříček

Foto z památníku padlých ve Fryštáku (23. 1. 2015)

inzerce
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ZPRÁVA O ČINNOSTI 
SDH LUKOV ZA ROK 2014

K 1. lednu 2015 má SDH Lukov  
24 dospělých členů a 12 dětí. 

Naší první akcí byla výpomoc místní 
skupině ČČK s pořádáním maškarní-
ho plesu.

Jako každý rok jsme uspořá-
dali masopustní průvod po 
naší obci, který se konal prv-
ní březnový den. 

V druhé polovině dubna nás 
čekalo několik větších akcí.  
Od 17. 4. 2014 nás opět 
navštívili naši kolegové  
z SDH Svatobořice, kteří 
tuto návštěvu využívají pro 
jarní soustředění soutěžních 
družstev mládeže i dospělých. 
U této příležitosti vždy provedeme 
odzimování tréninkového hřiště a na-
chystáme jej na závodní sezónu. 

Hned další víkend nás čekaly dvě 
slavnosti, první z nich bylo otevírá-

ní nové cyklostezky spojené s pře-
dáváním repasované cisterny naší 
jednotce. Na druhou slavnost jsme 
se přemístili na Sv. Hostýn, kde jsme 
společně se sbory 9. okrsku uspořá-
dali další ročník Mezinárodní hasič-
ské poutě.

24. 5. 2014 jsme se opět setkali na 
okrskové soutěži, která se konala 
ve Vlčkové. Na start jsme postavili 
družstvo mužů, které se umístilo na  
2. místě a družstvo starších žáků,  
které zde zvítězilo.

Další kulturní akce v naší obci jsme se 
zúčastnili na začátku června, při příle-
žitosti kácení máje, kde se naši čle-
nové podíleli na přípravách a zajištění 
občerstvení pro návštěvníky.

14. června byli zástupci sboru pozváni 
na oslavy 120. výročí založení SDH 

Fryšták. Pozvání jsme neodmítli a od-
měnou nám byl bohatý program, který 
SDH Fryšták připravil.

18. června uspořádala Obec pro lu-
kovské seniory posezení na hradě 
Lukově. Našim úkolem bylo dopra-
vit všechny účastníky v pořádku na 
hrad i zpět.

Poslední sobotu v červenci jsme uspo-
řádali pohárovou soutěž mladých ha-
sičů a hned další týden v neděli jsme 
na hřišti přivítali soutěžící ZLPS v ka- 
tegoriích dospělých a dorostu.

24. 10. 2014 jsme provedli v naší obci 
sběr kovového šrotu. 

Na začátku listopadu jsme společně  
s mysliveckým sdružením Lukov-Vlč-  
ková a Obcí Lukov uspořádali hodo-
vou zábavu.

Poslední měsíc v roce jsme také neza-
háleli a naši členové pro spoluobčany 
připravili výborný punč, který se po-
dával 30. 11. 2014 při rozsvěcování 
vánočního stromu a 19. 12. 2014 při 
Živém Betlému.

Nezapomněli jsme ani na naše nej-
menší, pro které jsme připravili tradič-
ní mikulášskou nadílku.

Přes celou sezónu se naši členové 
scházeli na pravidelných trénincích  
a zúčastňovali se mnoha soutěží po-
žárního sportu. 

Sbor dobrovolných hasičů Lukov 
děkuje Obci Lukov, sponzorům  
a všem, kteří podporují naši činnost.    Te
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ZPRÁVA O ČINNOSTI 
JSDH LUKOV ZA ROK 2014

V této zprávě bych vás rád seznámil  
s činností jednotky Sboru dobrovol-
ných hasičů Lukov za rok 2014.

Jednotka má k dnešnímu dni 15 členů. 
V roce 2014 jsme zasahovali u 12 mimo-
řádných událostí.

První zásah jednotky proběhl 1. 2. 2014 
ve večerních hodinách, kdy jednot-
ka vyjela k likvidaci požáru kon-
tejneru na směsný odpad ve sběr-
ném dvoře.

Další výjezd na sebe nenechal dlouho 
čekat a 3. 2. 2014 jednotka asistovala 
při likvidaci drobného požáru ro-
dinného domu na ulici U Pivovaru.  
Následným vyšetřováním se zjistilo,  
že tento požár byl založen úmyslně.

17. 2. 2014 jsme provedli pročiš-
tění dešťové kanalizace na ulici 
Hradská I.

9. 3. 2014 v odpoledních hodinách vy-
jela jednotka k nahlášenému požáru 
lesního porostu v lokalitě Pod Vašká-
ní. Tento požár byl většího rozsahu  
a na jeho likvidaci se podílelo 6 jed-
notek hasičů. Naše jednotka následně  
prováděla dohašování až do dalšího dne.

Další zásah proběhl 28. 3. 2014, kdy 
jednotka jela likvidovat požár trav-
ního porostu v chatové oblasti za 
Tuskulem. Na místě bylo zjištěno, že 
se jedná o hromady po pálení klestí, 
které se vlivem větru rozhořely a za-
pálily okolní travní porost. 

20. 5. 2014 jsme asisto-
vali pří pátrání po po-
hřešované osobě v Hor-
ní Vsi ve Fryštáku.

Jak se stalo v posledních 
letech nemilou tradicí, 
i letos 26. 5. 2014 naši 
obec zasáhly přívalové deště. Jednotka 
postupně jezdila odčerpávat zatopené 
sklepní prostory. Nejvíce byl zasažen 
domov pro seniory, kde jsme zasaho-
vali společně s profesionální jednotkou 
ze Zlína. Nakonec jsme provedli kont-
rolu a uvolnění dešťových propustí na 
potocích v katastru obce.

30. 5. 2014 jsme provedli očištění ko-
munikace u myslivecké chaty.

9. 6. 2014 jsme společně s jednotkou 
HZS Zlín odčerpávali zatopené pro-
story kotelny ve víceúčelové budově 
Podhoran a.s.. K zatopení došlo ná-
sledkem prasklého vodovodního po-
trubí v blízkosti objektu,

Ve večerních hodinách 27. 6. 2014 
jsme jeli likvidovat požár porostu 
tují před bytovým domem uprostřed 
obce. Hořelo cca 10 m souvislého po-
rostu vzrostlých tují. Požár byl po ně-

kolika minutách hašení dvěma proudy 
zlikvidován.

30. 6. 2014 vyjela jednotka k nahláše-
nému požáru klestí pod mysliveckou 
chatou. Po příjezdu bylo zjištěno, že 
se jedná o planý poplach.

V letošním roce na nás vyšla řada s po-
řádáním odborné přípravy jednotek 
9. okrsku. Jako námět jsme vybrali 
provedení kyvadlové dopravy vody na 
hrad Lukov a zřízení dvou čerpacích 
stanovišť na Bělovodských rybnících. 
Přípravy se zúčastnily všechny jednot-
ky našeho okrsku (6 jednotek) a jed-
notka SDH Zlín-Štípa.

27. 10. 2014 jsme provedli likvidaci 
požáru skládky dřevního odpadu 
pod mysliveckou chatou.

K poslednímu zásahu roku 2014 vyje-
la jednotka 11. 11. 2014 v ranních ho-
dinách. Našim úkolem byla dohlídka  
a následná pomoc při rozebírání 
konstrukcí po požáru myslivecké 
chaty ve Fryštáku.

Během roku jsme dále prováděli růz-
né práce technického charakteru pro 
občany obce, údržbu požární techniky 
a věcných prostředků a v neposlední 
řadě výcviky a školení jednotky. Te
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OHLÉDNUTÍ ZA SEZÓNOU 2014 
MLADÍ HASIČI SDH LUKOV

Sezónu jsme zahájili v lednu a to se 
staršími žáky: Honzou Drábkem, 
Tomem Nedbálkem, Jindřichem 
Kolářem, Monikou Miklovou, 
Marťou Miklem, Míšou Kolářovou, 
Barčou Šlampovou, Tomem Příva-
rou a Terezou Perdochovou. V zim-
ním období trénujeme každý čtvrtek 
v tělocvičně, kde hrajeme míčové hry. 
Cvičně projdeme uzlování či topogra-
fii, zopakujeme první pomoc a urče-
ní azimutu. Tímto způsobem jsme 
se připravovali na Štípského beránka, 
který se konal 29. března. Za Lukov 
jsme postavili dvě družstva, která se 
umístila na 13. a 15. místě. 

Jarní sezónu jsme zahájili na trénin-
kovém hřišti 17. 4. 2014 úklidem. Pak 
jsme již mohli začít trénovat a připra-
vovat se na jarní okresní kolo hry 
Plamen, které se jako každý rok ko- 
nalo 17. - 18. 5. v Otrokovicích. Vzhle-
dem k malému počtu závodníků, z řad 
lukovských MH – jsme pokračovali ve 
spojení s MH ze Zádveřic, tzv. pra-
covní název LUZA. Po dvoudenním 
náročném závodění v požárním útoku, 
štafetě 4x60 m, ve štafetě požárních 
dvojic se LUZA umístila na krásném 
třetím místě v okrese. Mezi disciplína-
mi byl ještě běh na 60 m s překážkami,  
v přeboru jednotlivců nás za starší 
žáky reprezentoval Tom Nedbálek  
a umístil se na 3. místě. Tom byl tak 
nabit energií, že to zkusil i za jednot-
livce mladšího dorostu a překvapivě se 
umístil na krásném 1. místě a tím si 
zaručil postup do krajského kola, kte-
ré se konalo 14. 6. v Kroměříži, kde se 
umístil na 2. místě. Pro Toma i pro 
SDH Lukov je to velký úspěch. Za 
starší dorost v jednotlivcích to zku-
sil i Honza Vařák, který se umístil  
v okresním kole na krásném 1. místě 

a tím získal postup do krajského kola, 
ale bohužel se ho nezúčastnil kvůli  
ozdravnému pobytu u moře. Pro náš 
tým to byla velká zkušenost a doufám, 
že letos v ní budeme pokračovat.

24. 5. se uskutečnila okrsková soutěž 
ve Vlčkové. Náš tým starších žáků se 
umístil na 1. místě. Téhož dne jsme 
zahájili  ve Lhotě u Zlína  VII. roč-
ník Zlínské ligy Mladých hasičů 
2014. ZLMH je seriálem soutěží, na 
kterých je pořadí družstev, splňují-
cí podmínky do ZLMH ohodnoceno 
body, jejichž celkový součet určí zá-
věrečné pořadí. Soutěže probíhaly ve 
Lhotě, Rackové, Kaňovicích, Lhot-
ce, Tečovicích, Loučce, Loukách, 
Sazovicích, Štípě, Mysločovicích, 
Machové a ve Zlíně. Náš nejlepší čas  
v lize byl 13:22 ve Štípě.  Z loňského 
12. místa jsme se s celkovým počtem 
74 bodů umístili díky tvrdému trénin-
ku na krásném 3. místě. Pro náš tým 
to byl největší úspěch sezóny.

Poslední víkend v červnu jsme zahájili 
prázdniny tréninkovým soustředěním. 
Během soustředění jsme se zúčastnili 
dvou soutěží. Stihli jsme i uvařit tra-
diční kotlíkový guláš a učit své rodiče 
požárnímu útoku. V noci nás překvapi-
la opravdová siréna a zúčastnili jsme se 
opravdového zásahu, kdy hořely tuje, 
samozřejmě pouze jako diváci.

27. 7. jsme pořádali 2. ročník pohá-
rové soutěže. Počasí a štěstí nám přá-
lo. Obhájili jsme 1. místo na domácí 
půdě. Skvělý zážitek. V průběhu zlín-
ské ligy jsme ještě stihli se zúčastnit 
pohárových soutěží na Provodově, ve 
Veselé, na Hrobicích, v Lípě a v Ublu. 
Během prázdnin jsme se potkávali na 
pravidelných trénincích. Abychom si 
prázdniny vychutnali plnými douš-
ky, tak jsme jeli na výlet do Vizovic, 
kde jsme navštívili Hasičské mu-
zeum, které bylo opravdu zajímavé  
a byli jsme překvapení kolik se zacho-
valo techniky, písemností a vybavení 
z minulosti. Po prohlídce jsme jeli do 
Otrokovic na hasičskou stanici, kde 
zrovna měl službu náš velitel Tomáš 
Kulenda. Díky němu jsme si mohli 
prohlédnout celou stanici. Zrovna bylo 
po úklidu garáží. Všechna technika 
byla venku, a proto nám mohl Tomáš 
ukázat a vysvětlit, jak vše funguje 
u zásahu. Např. hydraulické nůžky  
a celé vybavení zásahového auta. Dal-
ší akcí byla noční pohárová soutěž  
v Záhlinicích, která začínala v 19 hod. 
a domů jsme přijeli o půlnoci. Posled- 
ní akcí byla noční soutěž v Bochoři. 
Soutěžilo se o Bochořskou sovu. Zde 
nám štěstí nepřálo, soutěž jsme ne-
dokončili. Přesto jsme sovu dostali. 
Domů jsme se dostali až o půl čtvr-
té ráno, protože se soutěže zúčastnilo 
přibližně 110 družstev. 



Dne 5. 9. proběhl na tréninko-
vém hřišti nábor mladých hasičů. 
Náboru se zúčastnila celá ZŠ Lukov. 
Zde si děti mohly vyzkoušet: požár-
ní útok, zásahové oblečení a dýchací 
přístroje, prohlídku zásahového vozu  
a jeho vybavení. Díky náboru jsme 
do svých řad přivítali mladší žáky. 
Poskládali jsme nové družstvo a za-
čali s tréninky. Něco málo jsme je na-
učili, tak uvidíme, jak se nám bude 
dařit v letošní sezóně.

Poslední trénink proběhl na našem 
tréninkovém hřišti, kde si žáci moh- 
li vyzkoušet i útok z jiných pozic 
než byli zvyklí. Pak proběhlo zazi-
mování hřiště a posilnění opečený-
mi špekáčky. 

11. 10. jsme se zúčastnili podzimní-
ho okresního kola hry Plamen. Sa-
mozřejmě ve spojení se Zádveřicemi.  
V požárním útoku CTIF jsme skonči-
li na 7. místě a v branném závodě na  
4. místě. Tak uvidíme letos na jaře, 
jak se nám bude dařit. 

Sezóna roku 2014 je za námi a v ha-
sičské zbrojnici se skví několik dal-
ších pohárů. Můžeme konstatova, že 
tato sezóna se nám opravdu vydařila. 
A co je nejdůležitější v našem sportu? 
Učíme se pracovat v týmu, získávat 
nové poznatky, navzájem si pomáhat 
a nacházet nové přátele.

Touto cestou bych chtěla hlav-
ně poděkovat všem žákům, Ríšovi  
a Honzovi Vařákovým, kteří nám 
celou sezónu pomáhali, bratrům ha-
sičům, Zdence a Davidovi ze Zád-
veřic za jejich pomoc při trénincích 
i soutěžích a Obecnímu úřadu Lu-
kov za morální a finanční podporu.    Te

xt
: G

áb
in

a 
V

ař
ák

ov
á,

 f
ot

o:
 M

H
 L

uk
ov

inzerce



Te
xt

: G
áb

in
a 

V
ař

ák
ov

á,
 f

ot
o:

 M
H

 L
uk

ov

kolo termín čas (hod.) utkání výsledek body pořadí

14. NE 16. 11. 13.30 Lukov - Tlumačov 3 : 2 (1 : 2) 22 /+ 1/ 6.

B: T. Teplý, Smetana, Janský (předehráno)

15. NE 29. 3. 15.00 Roštění - Lukov

16. NE 5. 4. 15.30 Lukov - Příluky

17. NE 12. 4. 15.30 Malenovice - Lukov

18. NE 19. 4. 16.00 Lukov - Lužkovice

19. SO 25. 4. 16.00 Tečovice - Lukov

20. NE 3. 5. 16.30 Lukov - Veselá

21. NE 10. 5. 16.30 Kostelec u Holešova - Lukov

22. NE 17. 5. 16.30 Lukov - Skaštice

23. NE 24. 5. 10.15 Slavičín B - Lukov

24. NE 31. 5. 16.30 Lukov - Admira Hulín

25. SO 6. 6. 16.30 Sehradice - Lukov

26. NE 14. 6. 16.30 Lukov - Těšnovice

(Pozor! U rozlosování může dojít ke změnám, sledujte na www.facebook.com/SKLukov, www.kfszlin.cz nebo Úřed-
ní zprávy KFS Zlín.)                                                                                                                               Text: -JB-

termín čas (hod.) utkání

NE 15. 2. 14.00 TJ Sokol Lípa

NE 22. 2. 14.00 TJ Sokol Březová

NE 1. 3. 14.00 FC Kostelec

NE 8. 3. 14.00 SK Metropol Podkopná Lhota

NE 15. 3. 14.00 SK Jaroslavice

Utkání se odehrají na umělé trávě v Areálu Vlastislava 
Marečka ve Zlíně na Vršavě.
(Případné změny sledujte na www.facebook.com/SKLukov)

ROZLOSOVÁNÍ A-MUŽSTVO SK LUKOV
JARO MISTROVSKÉ SEZÓNY 2014/2015 
1. B TŘÍDA KP SKUPINA B

barevná inzerce/upoutávka na obálce zpravodaje 
inzerát 1/4 str. 104 x 147 mm 350 Kč 
inzerát 1/2 str. 210 x 147 mm 650 Kč

černobílá inzerce/upoutávka uvnitř zpravodaje 
inzerát 1/4 str. 104 x 147 mm 250 Kč 
inzerát 1/2 str. 210 x 147 mm 500 Kč

Hotové inzeráty v daných rozměrech zasílejte po platbě na OÚ Lukov. Váš inzerát by měl mít spadávky 4 mm a ořezové značky. V případě,  
že budete potřebovat poradit, upravit Váš stávající inzerát, popř. vytvořit nový, kontaktujte grafika LZ na e-mailu: martinlysak4@seznam.cz.

Upoutávky pro lukovské spolky a organizace  
ZDARMA

PROGRAM PŘÍPRAVNÝCH ZÁPASŮ FOTBALISTŮ  SK LUKOV

25



Lukovská matrika

Naši jubilanti  únor - březen

04. 02. Anna Petrlová, K Bezedníku 226   82 let
05. 02. Jiří Hotař, K Lůčkám 350  60 let
09. 02. Marie Pagáčová, U Rybníka 198  85 let
09. 02. Jiřina Limburská, Slatiny 488  84 let
09. 02. Marie Pavlíčková, U Lípy 152  70 let
09. 02. Josef Slováček, U Rybníka 331  60 let
10. 02. Josef Pagáč, U Pivovaru 39  75 let
11. 02. Marie Jurečková, K Bezedníku 296 60 let
15. 02. Marie Vitásková, Hradská V/201  86 let
17. 02. Oskar Skřivánek, Hradská 496  85 let
17. 02. František Julina, Paseky 390  60 let

23. 02. Marie Hnilová, Hradská I/288  84 let
24. 02. Miloš Hoferek, Padělky 394  60 let
09. 03. Věra Vanská, Vesník III/362  80 let 
09. 03. Stanislava Miklová, K Bezedníku 284 70 let
09. 03. Miroslav Bobal, U Rybníka 331  60 let
14. 03. Jiřina Gajdošíková, Hradská V/260 81 let
15. 03. Jaroslav Kolář, K Tuskulu 307  60 let
16. 03. Milan Pokorný, K Bezedníku 283  80 let
18. 03. Zdeňka Ernestová, K Boří 205  83 let
22. 03. Zdenka Včeláková, Padělky 321  86 let
28. 03. Hedvika Šošolíková, K Pivovaru 36 82 let

Přivítání do společenství obce

11. 11.  Magdaléna, dcera manželů Jessicy a Františka Šošolíkových, K Boří 205
19. 11.  Jan, syn manželů Martiny a Martina Skřivánkových, K Tuskulu 373
25. 11.  Adriana Šumšalová, dcera slečny Veroniky Ponížilové a pana Milana Šumšala, Paseky 336
29. 11.  Riana Rychlá, dcera slečny Ivety Holíkové a pana Pavla Rychlého, K Bezedníku 281
19. 12.  Tereza Dudová, dcera slečny Kateřiny Januškové a pana Tomáše Dudy, K Lůčkám 350

Poslední rozloučení
04. 12. 2014  Anna Ševců, Hradská V/240   ve věku 87 let
11. 12. 2014  Eugenie Žákovská, K Pivovaru 34   ve věku 89 let
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Dne 27. 1. 2015 uplynulo 10 let,
co nás navždy opustil

pan

Rostislav Kolajík

Kdo jste ho znali, vzpoměňte s námi. 
Děkuje celá rodina.

Lukovský zpravodaj - vydává Obecní úřad Lukov • vychází 6 × ročně • náklad 700 ks • neprodejný
uzávěrka LZ 1/2015 - 15. 1. 2015 • uzávěrka LZ 2/2015 - 15. 3. 2015

registrační číslo MK ČR E13007 • tisk D Print s. r. o., Zlín 
Redakce: Olga Skovajsová (olga.skovajsova@seznam.cz), Martin Lysák (martinlysak4@seznam.cz),  

Michal Teplý (mistostarosta@lukov.cz)
Grafická úprava, zlom a autorsky neoznačené fotografie: Martin Lysák
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LUKOV V PRVNÍCH MINUTÁCH ROKU 2015

VYSLÁNÍ TŘÍ KRÁLŮ 
(3. 1. 2015)



Velké soutěže:
• O nejlepší sochu 
• O nejlepší retro oblečení a SKI,  v duchu doby hraběte
 Františka Seilern-Aspang (přelom 19. a 20. století)

Registrace soutěžících:   9.30 hodin (velké parkoviště u ZOO)
Zahájení soutěže:      10.15 hodin (před zámkem Lešná)

Ve vyhřátém prostoru „Hradních informací“ budou
k zakoupení materiály o hradě, teplé nápoje, Zbořilovy

klobásky atd. Na hradě bude hořet táborový oheň.

Program - netradiční sportovní disciplíny pro děti od 3 let i dospělé: 
krátký běh na lyžích i bez nich (při přesunu z Lešné po cyklostezce na hrad Lukov), 
tažení břemene, trefování cíle, hod kládou do dálky, běh do vrchu.

 

sobota 21. února 2015

IV.  LUKOVSKÝ 
ZIMNÍ  VÍCEBOJ

stopou Františka Seilerna
ze ZOO Lešná na hrad Lukov

ZOO a zámek Zlín Lešná a Spolek přátel hradu Lukova 
 vás srdečně zvou na


